
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 54 (Alm. del), som Folketings Sund-

hedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse 

den 31.10.2008. 
 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål : 
"Er ministeren indstillet på at hæve den pris kommunerne skal betale, når de 

ikke kan hjemtage færdigbehandlede patienter, således at disse kan komme 

hurtigere hjem, og således at kommunerne får et større incitament til at 

etablere flere plejeboliger?" 

 

 

Svar: 
Af aftalen om såvel kommunernes som regionernes økonomi for 2009 fremgår det, 

at der ”nedsætte[s] et udvalg, der skal vurdere mulighederne for at styrke det gene-

relle kommunale incitament gennem ændringer af den nuværende model for medfi-

nansiering”.  

 

Overvejelser om niveauet for taksten for færdigbehandlede patienter vil indgå i 

dette arbejde.  
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